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SLOVO STAROSTY
Váženíspoluobčané!

V měsíci noru jsme po ádalispolečně s ČSŽ traoičníobecníples.
Bylotoprvníveselípopovodniavelmiměpotěšil velk1izájemspoluobčanri.Myslím'
Že se taneční zábava vyda ila.

Další pěknou jiŽ pětiletou tradicí se stal novovesk}' MASOPUST. P edání
symbolického klíče masopustnímu pr vodu se ujala náměstkyně Libereckého kraje
pí Lidie Vajnerová, která ve svém Úvodním proslovu p islibila pomoc p i obnově
obce.

Chtěl bych poděkovat organizátorrjm a všem pomocník m za odvedenou práci na
p ípravách a celém pr běhu akce. Poděkování pat í také straně SoS za finanční
p íspěvek.

Všem občanŮm děkuji zazáiem, kter17 byl v letošním roce rekordní i toto veselíse
vyda ilo.

S politováním musím konstatovat, že lo ská povode ovlivnila a ještě ovlivní
některé sportovni kulturnía společenské děnív obci.
Spousta našich tradičních akcí nemohla a nebude moci v letošním roce proběhnout.
Zimní hry pálení čarodějnic, dětsk1i den . . .. se konaly na místech v obci, která nám
velmi poškodila povode '

Sportoviště u restaurace pod Kaštany, Íotbalové h iště nejsou Ve stavu, abychom
zde mohli naše vyhlášené akce po ádat. Hledáme náhradní ešení, abychom o tak
pěkné akce nep išli' p esto žádáme občany o trpělivost. P Ípadné uskutečněníakcí
bude vyvěšeno na Ú edních deskách.

Na obnovu obou sportovišt je podána Žádost o dotaci a my pevně vě íme, Že nám
bude p idělena a ještě v letošním roce se započne s opravami.

Pro Vaši p edstavu se pokusím p iblíŽit snahu obce o její obnovu po lo ské
povodni. Největším kolem pro nás bylo pomocí Žádostí o dotace získat co nejvíce
Íinančních prost edk .

Byla podána Žádost o dotaci "likvidaci povod ov ch Škod"; tato dotace nám byla
p idělena.

Dále jsme zažádali o p idělení dotace na opravu mostr] a místních komunikací,
která nám byla také schválena. Po proběhnutív1iběrového ízení na dodavatelskou
firmu bude započato s opravami.

Dále byla podána Žádost o dotaci na opravu místních lávek. Čekáme na vyjád enÍ.
Chystáme podáníŽádosti na dotace:
- umístěnívarovného syslému + bezdrátov rozh las, rozŠí ení vodovodu.

AktuáInístav obnovy silnice ll/592 v obci Nová Ves
Hlavní dopravní tepna tj. silnice ll/592 vedoucí Novou Vsí doznala po srpnov1ich

povodních značn ch škod' a to nejen v katastru obce Nová Ves. Z velké části byly
poškozeny opěrné (náb ežní zdi), těleso komunikace, odvod ovacÍ prvky,
inŽenyirské sítě' V současné době probíhá intenzivní projektová p íprava na
dokumentaci, podle které bude vybrán zhotovitel stavby a Vydáno zemní(stavební
povolení). Zpracovatelem projektové dokumentace je firma Valbek spol' s r.o.

Snahou správce komunikace (Krajské správy silnic Liberecké ho kraje) je
vy ešení dané lokality komplexně, tj. nejen obnova povrchu samotné vozovky,
ale ivy ešit p eloŽky dotčen17ch inŽen rsk1ich sítí, vy ešit odvodnění komunikace,
odstranit staré dopravní závady a rovněŽ i vy ešit bezpečn pobyt pěších po
chodnících a nově navrŽen1ich p echodech pro chodce.

Všechna v še uvedená opat ení a p edevším návrh chodník ' mají za následek
zásahy do pozemkri. Velmizáleží na p ístupu vlastníkŮ těchto pozemk , zda budou
souhlasit s majetkoprávním vyrovnáním a tím pádem i moŽnosti realizace zvláště
chodníkrj. Poslední a neméně drjleŽitou činností je intenzivní vyjednávání o
financování celé stavby, které je zvláště v této době ''ekonomické krize'' obtíŽné.
Neobejde se p edevším u chodníkŮ bez spolu časti obce.

V rámci v17měnného programu st edních Škol nám byla nabídnuta pomoc student
z Polska, tito studenti v rámci školní praxe odstraní a opraví škody po povodních v
obecních domech.

Dne 28' 2. 2011 sevzdal funkce zastupitele obce Nová Ves pan Josef Hrd1Í.

Děkujeme mu za dosavadnípráci a obětavost, kterou pro obec vykonal.
Dle v sledk komunálních voleb 201 ď je náhradníkem za pana Hrdého pí. Renata
Hajnová, která se Íunkce ujala po sloŽení slibu na ve ejném zasedání7o dne 14. 3.

2011

obec Nová Ves zvaŽuje moŽnost va eníobědrj pro senioryv místníškolní jídelně'

UvaŽuje i o zavážení jídel do domrj a obstarávání p ípadn ch nákup pro nemohoucí
seniory.

Zavedenítéto služby závisí n azájmu z ad našich obyvatel, proto volejte na telefon
482720 110 píVondrové na oU.

od 30' 3. 2011 bude pravidelně kaŽdou st edu od 't4:00 do 17:00 hodin otev ena
místní knihovna'

Jaroslav MÚller_ starosta obce



P ehled finančních tokŮ v rámci oovodně v srpnu 20Í0
(t ká se četniho obdobi 2010, další v'daje budou následovat v roce 2011)

VYDAJE:
v 'daJ*.i*a, ťě,.byly'$_aÍ_sy{tgvÍ*e1 .'",.. iii., ]i;]| il l 4.934.

v daiÉttrazoná z rozpq lÚ.obeeFau+arireralsrátcn pb_stfu*k&1', , 932
(sl8vebn1 pÍám,op.ava m$tu, leÍund& mezd, matedál, skava dobrcVolníkii)

*ktttáčné dálcíllslft}téčněné'ť. Ío'o':,,,'.''',,',. 5367

Informace o p ijatém usnesení z ve ejného
zasedání zastupitelstva obce Nová Ves,
okr. Liberec, konaného dne 10.1.2011

Usnesení 01/1 1 Zastupitelstvo obce nedoporučuje prodej pozemku p.č. 580/7 v
kat. zemí Nová Ves u Chrastavy s ohledem na moŽnost vyuŽití pozemku za
Účelem uvedeném v uzemním plánu obce Nová Ves.

Pro:7

Usnesení 02/1 1 Zastupitelstvo obce schválilo záměr podat žádost o dotačnítitul na
budování (rekonstrukce, oprava) cyklostezky za p edpokladu Že, obec bude
schopna pokrl7t svtjj Íinanční podÍl. Pro'.7

Usnesení 03/11 Zastupitelstvo obce schválilo obecně závazné vyhlášky o místních
poplatcích
Č.l t zol l o místním poplatku za užív áhí v eí ejného prostranství
Č.ztzoll o místním poplatku ze ps
c. stzoll o místním poplatku za provozovan1í v herní hrací p ístroj
c' +tzolt o místním poplatku z ubytovacíkapacity
Č.stzoll o místním poplatku za lázerisk nebo rekreačnípobyt'
které jsou vydány v souvislosti s vydáním zákona č' 280/2009 Sb. o správě daní a
poplatkri a s vydáním zákonač.28112009 sb.' kter m byl s Účinnostíod 1 . ledna 2011
změněn zákon č.565/1990 Sb. o místních poplatcích.

Tímto usnesením se zrušuje závazná vyhláška:
č.112007 o místním poplatku ze psri
č. 21 1 998 o místním poplatku za prov ozov án í v hern ích h racÍch p ístroj
č.412007 o místníl'n poplatku z ubytovací kapacity
Ó. 512007 o místním poplatku za láze sk' nebo rekreační pobyt
č.612007 o místním poplatku za užívání veejného prostranství

Pro'.7

Usnesení 04/2011 Zastupitelstvo obce schválilo změnu obecně závaznévyhlášky
o stanovení systému shromažd'ování, sběru p epravě, t ídění, využívání a
odstra ování komunálních odpadri a nakládání se stavebním odpadem na uzemí
obce Nová Ves z dtjvodu Íaktické změny umístěnísběrného místa k budově Nová
Ves č. 24 ( b valáfaAutronic)

Pro'.7
Zapsal: 11.1'2011 VladimírKobliha

Z drjvodu ochrany osobních daj v činnosti obce podle zákona č. 101/2000 sb. o
ochraně osobních ridajri ve znění pozdějších p edpisti je plné znění usnesení Zo
a zápisu ze zasedáníŽO k nahlédnutí na základě písemného požádání na oÚ
Nová Ves.

JednoÍlivé vÝdaie;
dotace MMR pro domácnosti - neobyvatelnost

Ú ad práce. mzda pracovníkťr na VPP

dat Íirmy Cementáfny ČÍŽkovice . rozděleno domácnostem

dat firmy Monroe Hodkovice . 80 % domácnosti, 20 % sDH

opravy a zemní práce

materiál, vč'kameniva na pravu povrch

dlouhodob drobn majetek' vč'nákup pto SDH

odborné posudky, projekty, dotační tituly

opravy ve ejného osvětlenÍ

oprava v obecních bytech - zatopené sklepní prostory

pohonné hmoty

stÍava pro dobtovolnÍky

mzdové náklady - refundace mezd, dohody o provedení práce

pošta a telekomunÍkace

propagace obce' dary, pohošténí' poděkováni tormou lďáku v busech

vwvětlivkv:

5.867.400 :

390.000

282.240

250.000

300.000

3.253.520

465.700

í 1 'l "200

33S.500

55.480

20.900

102.200

1 14.300

17'1,000

2.200

9.200

MMR _ ministerstvo pfo místni rozvoj, VPP _ Veejně prospěšné práce, sDH _ sbor dobrovoln ch hasič Nová Vtrs

VNovéVsi 5'2'2011 J.Weissová'ekonomobce

PRIJMY:
dotace ze státního rozpočtu na hradu likvidace škod 3'5'19.

dotace MMR pro domácnosti - neobyvatelnost 390

U ad práce _ mzda pracovnik na VPP 2B2'

dar KrajskÓho uadu Liberec 143.

dar {inny Cementárny ČíŽkovice 250.

dar iirmy Monroe Hodkovice 300.

dar MÚ Havíov " 100 % sDH na obnovu techniky 50.

**uL6x6' p .ífiny' vJil its ryqs 1010

Vladimír Kobliha - místostarosta obce Jaroslav Mriller - starosta obce



l
lnformace o p ijatém usnesení z ve ejného

zasedání zastupitelstva Obce Nová Ves,
okr. Liberec, konaného dne 14.2.2011

Usnesení 05/11 Zastupitelstvo obce souhlasí se směnou pozemku p.č.162/1
k'u. Nová Ves u Chrastavy v majetku pí Pipišové Boženy za pozemek p.č. 1299125v
majetku obce Nová Ves v kat. zemí Nová Ves u Chrastavy. Na oba pozemky bude
vyhotoven znaleck posudek z kterého se bude odvíjet finanční dorovnání směny
pozemk . Pozemek bude určen k v stavbě RD (vlivem srpnové povodně p išli
manŽelé Pipišovi o svŮj RD č.p. 1 75 Nová Ves ) Pro: I

Usnesení 06/11 Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí žádost p. Budínského
p íkup pozemku a navrhuje svolat schtjzku na místě samém ve sloŽení p' Jahelka'
p. Honc, p. Mtiller' p. Budinslqí. Pro: 9

Usnesení 07/11 Zastupitelstvo obce souhlasís p íkupem části pozemku cca
500m2 p'č.501 vkat. zemíNováVesuChrastavyprop.Vobeckého. Pro:9

Usnesení 08/11 Zastupitelstvo obce souhlasí s Žádostí manŽel Zajíčkov ch.
- Yymaz p edkupního práva obce t17kající se p'č. 301/8 v kat. Území Nová Ves u

Chrastavy. Pro: 9

Usnesení 09/11 Zastupitelstvo obce souhlasí s podáním Žádosti na PF o
pronájem parcely p'č.184/5v kat. Území Nová Ves u Chrastavy ( u budovy b1ivalého
Autronicu). Pro:9

Usnesení 10/11 Zastupitelstvo obce souhlasís podáním žádosti na PFo tiplatn
p evod pozemku p.č. 184/5 kat. uzemí Nová Ves u Chrastavy ( u budovy b17valého
Autronicu). Pro: 9

Usnesení 11l11 Zastupitelstvo obce nedoporučilo návrh na zkrácení doby
vybÍání poplatku za nájem hrobu na dobu 5 let, doporučilo i nadále vybírat
stanoven poplatek za nájem hrobu v ptivodní délce na 10 let. Zastupitelstvo obce
souhlasíve v1ijimečn1ich p Ípadech (placení nájmu zavíce hrobrljedním p|átcem) s
moŽností splátkového kalendá e. Pro: 9

Usnesení 12111 Zastupitelstvo schválilo podání Žádosti na projekt "Sporto-
viště a dětské h iště"' a zárove schvaluje vyčlenění Íinančních prost edkri na
vlastní podíl z rozpočtu obce a to ve v1iši cca 220 tis. Kč' Pro: 9

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zápisy, v17sledky kontrol v1ibor a komisí v
měsíci '| -2.2011 a plán činnosti na rok 201 1 ' Dále Zo vzalo na vědomí Seznamy
navrženych členrj komisí a v bor pro volební období20 1 0-201 4.

papír, sklo, PET lahve
PET lahve
PET lahve

't10

110
60

t i a více člen domácnosti
dva až t i členi domácnosti
jeden člen domácnosti
chata sklT poplatek

oBJEMNÝ oDPAD pozoÍ kontejner p emístěn k b}ivalé Ía AUTRoNIC !!!!!

TAKoVÝ oDPAD, KTERÝ VZHLEDEM KE svÝM RozMĚRÚM NELZE
UMlsTlT Do PoPELNlc (koberce, matrace, nábytek).

- kontejner u b valého Autronicu (p es most u školy) každou st edu
a sobotu

- zimní čas st.
so

- letní čas st
so

15:00 - 16:00 hod
'10:00 - 11:00 hod
16:00 - 18:00 hod
10:00 - 11:00 hod

DODRZUJTE STANOVENE HODTNY !

BATERlE, BARVY LAKY ŘEDlDLA
- odvoz 2x ročně na ja e a na podzim, termíny a místa v běru budou vyvěšeny
vždy na u edních deskách

NejbliŽší termín v vozu 7.5' 2011l
STANoVlŠTĚ u restaurace Ko ínkovi

Hala pila
Hasičská zbro'jnice
Truhlá ství Forst

10:00 hod.
10:15 hod.
10:45 hod.
11:00 hod.

Zapsal: 17.2.2011 p. Kobliha
Vladimír Kobliha - místostarosta obce

LEDNlCE, TELEVIZE, PoČÍTAČE, MlKRoVLNÉ TROUBY
- v běr kaŽd1i pátek na poŽádání na telefonu 482720 110 odvoz p ímo od domu.

6

KoMUNÁLNí oDPAD
LlKVlDAcE HRAZENA z RoČNícn popLATKÚ

TRIDENY ODPAD

PAPíR, PET LAHVE, sKLo (konteinery jsou umístěny)
- MLÝNlcE PET lahve
_ ŠrĚpÁruxnobchod
- HERMAN restaurace
- VíSKA
- FARMA MLV p íjezdová kornun. papír' sklo, PET lahve

TENTO ODPAD NEVOZTE KE KONTEJNERU (U AUTRONTCU), NEVHAZUJTE DO
PoPELNtc, ALE VYUžíVEJTE URčENÉ NÁD)BY A 9TAN'VIšTĚ.

NÁDoBY (PoPELNlcE, .ou#ff*ffi3"ostí kter nelze vytídit.

- nádoba
- nádoba
- nádoba
- chata i

1x t den
1x čtrnáct dní
'lx čtrnáct dní

NEBEZPEčNÝ oDPAD

Jaroslav Mriller - starosta obce



STAVEBNI A DEMOLICNI ODPAD
TENTo oDPAD NENí oDPADEM KoMUNÁt-níru rurruírrov HRAZEN

z noČruíHo PoPLATKU.
PRo oDLoŽeruí le uoŽruÉ zn Úpnru 1vtz crruíx run oÚ)

vyvŽít NEBo DoJEDNAT zvlÁŠrruí KoNTEJNER.

Upozor ujeme, že v roce 2011 NEBuDOU z Íinančních i
tech n iclc1ich duvod ir rozesítány PoŠToVN í pou rÁzrv
na platby za odpady, psy, hroby a pronajaté pozemky.

V1iše poplatku je nezměněna.

Popelnice se svozem 1114 dní 1 .500'-Kč/ rok
Popelnice se svozem l/t den 2.300'-Kč/rok
Popelnice se svozem 1/14 dní 1.000'-Kě/ rok

vÝzmnMNÁ Žvorruí uUBILEA 2011
DUBEN

Szikora Karel
Zítková Anna
Kurimsk Michal
Jurda Jan
Šafá Josef
Drahokoupil Stanislav
Slechtová Alena
Rulák Milan
Trojanová Marie
Hegerová Marie
Seiber1ová Zdena
Kučerová August1ina

tlvĚreru

Šafá ová Eva
Srbová Má}a
Vejvoda Joseí
Koblihová JarosIava
Šimonková Hana
Maliariková Jana
Lhotáková Milada
Benešová Helena

Čenver.t

Štibrányiová RrjŽena
Musil Václav
Vyhlírdková R Žena
Kasal Josef
Jirsáková Marie

IV
70
70
/\t
60
71

72
60
65
70
60
73

Chata i
Poplatek za jednoho psa
za druhého psa téhoŽ držitele
zakaŽdéhodalšího psa

450'-Kč/ rok
180'-Kč/ rok
24o,-Kčlrok
300'-Kč/rok

80
tb
75
65
76
65
83
60

Po p edložení dokladu o p iznání d chodu (starobního, invalidního, sirotčího) je
možná leva na poplatku.

Bezhotovostní platby zasíleite p evodem na náš čet
číslo 0984855369/0800, p ípadně platbyv hotovosti na oÚ na podatelně
u paníVondrové.

Splatnost neipozději do 31. května 201í.

60
65
72
60
71

CESKY SVAZZEN
Činnost čsŽ ruova Ves leden - b ezen 201'l

- 28'1.2011 sekonalav borováschrizenaprogramubyloprojednáníorganizaceplesu.
V tomto měsíci jsme byly poprát za CSZ paní Plockové ke krásn m 85' narozeninám.

- V měsíci rinoru proběhl společn pbs ČSŽ s oÚ ruová Ves, ktenj,se velmivyda il.

- V b eznu po ádáme v restauraci u Ko ínkrl !iŽ tradičnídětsk maškarníples. Také.jsme p ály k
pěknému v ročípaníBenešové, která oslavila 60 let.

I
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lnformace pro občany
o změně p i provozu komínrj a kou ovod

Dnem 1 .1 .2011vstoupilo v platnost na ízení vlády č. 91/2010 Sb.' o podmínkách
pažární bezpečnosti p i provozu komín , kou ovodti a spot ebičti paliv. Tímto
dnem bylazrušenavyhláškač. 111/1 981 Sb'' o čištěníkomín '

Na ízení vlády č.91/201 0 vychází jednak z obecné prevenční povinnosti
stanovené v $ 415 občanského zákoníku a jednak z prevenční povinnosti v oblasti
poŽární ochrany zakofuené v zákoně o poŽárníochraně.

obecná prevenční povinnost na useku poŽární ochrany vypl;ivá všem
subjekt m z ustanovenízákona č. 133/1985 Sb., o poŽárníochraně, ve znění
pozdějších p edpistl, a je vyjád ena takio: ,,KaŽd je povinen počínat sitak, aby
nezavdal p íčinu ke vzniku požáru, neohrozil život a zdraví osob, zvÍ at a
majetek;...".

Sh rnutí podstatn ch změn oproti stávající právní pravě

oproti dosud platné vyhlášce č. 111/1981 Sb. se v' razně zmírnily poŽadavky na
četnost čištění běŽn ch spalinov ch cest. Nap íklad zatímco ještě vloni v p ípadě
komín , na které jsou p ipojeny spot ebiče natuhá nebo kapalná paliva s v1ikonem
do 50 kW byl poŽadavek na prováděníjejich čištěníšestkrát ročně, podle nového
na ízení vlády stačí čištění pouze t i. čistcnrje trena provádět u všech druhŮ paliv,
at uŽ jsou to kapalná' tuhá či plynná. Na ízení vlády však nyní umoŽ uje čištění
spalinov1ich cest a spot ebič na pevná paliva o jmenovitém v1ikonu do 50 kW
(tedy u běžn1ich domácích spotrebičt}) i svépomocí' Všichni provozovatelé ale
musí zabezpečovat čištění a kontrolu spalinové cesty prost ednictvím odborně
zp sobiléosobyjednou roině.

Zjistíli odborně zptisobilá osoba p i vykonávané činnosti nedostatky, které
bezprost edně ohroŽují poŽární bezpečnost, zdraví, Život nebo majetek osob a
které nelze odstranit na místě, neprodleně oznámí tuto skutečnost písemnou
cestou
- stavebnímu adu v p ípadě nedostatk zptisoben ch nedodrŽením technickr.ich
poŽadavk na stavbu,
- orgánu vykonávajícímu státní požární dozor v p ípadě nedostatkrj t1ikajících se
nedodrŽení poŽadavk na poŽární bezpečnost.

P i|aha d. 1 k na iz nl vtády č' 91120Í0 sb

Na ízením vlády se stanovítaké podrobné podmínky pro vypalování komínrj a dalŠí
nezbytné náležitosti k zajištění požární bezpečnosti p i tomto v1jimečném zp sobu
čištění komína, jakoŽ i oznámení této poŽárně nebezpečné činnosti místně
p íslušnému hasičskému záchrannému sboru kraje nejméně 5 pracovních dn p ed
zahájením této činnosti.

V tomto roce čeká všechny členy, ke í jsou zapsáni na obecním ri adě v zásahové
jednotce obce proškolení na pozici nosičti d chacítechniky a dva zástupci se budou
školit na kurzu obsluhy motorové pily' V dubnu navštíví naši obec na naše poanání
delegace hasičtj z obce Nová Ves u Nového Města na Moravě. V tomto SDH vybrali
mezi sebou finanční dar, kter zaslali našemu sboru na nákup nového vybavenÍ o
které jsme p išli p i srpnové povodni. Zástupci tohoto sboru chtějí p i této návštěvě
navázat spolupráci mezi našimi sbory. Dále chceme poděkovat všem sponzor m,
kte í nám s4ími finančními dary p ispěli na nákup nového vybavení a v stroje' Jak
jste sijiŽ možná všimly v budově b;valého Autroniku jiŽ byli započaty stavební
Úpravy na naší nové garáŽi. V této chvíli náš sbor disponuje s touto technikou:
Vozidlo Avia DA-31 -- s čerpadlem PS-12 a kompletní v1ibavou,
Cisternov1im automobilem Skoda 706 cAs 25 - ten je v tuto chvíli odhlášen z
v jezdu na HZS Liberec a p ihlášen bude aŽ po dobudovánígarážepro obě vozidla'

SDH NOVA VES
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FK NovÁ ves
Všechny t17my FK Nová Ves od těch nejmenších aŽ po A-t17m se uŽ dávno pilně

p ipravujínajarníčástsezony.A{1impoceloudobuzimníp ípravyhrajezimníturnaj
na umělé trávě v areálu B ízky JBC. V sledky turnaje v JBC:

Nová Ves - Fq dlant

Dorost JBC - Nová Ves

MšenoB-NováVes

Rychnov - Nová Ves

Nová Ves - Lučany

MarŠovice - Nová Ves

Zimní p íprava ještě zdaleka neskončila, zatím jsme s pr během spokojeni,
většinu utkání vyhráváme tím, Že soupe e tzv. ''uběháme" ve druhé p li. Fyzicky
jsme na tom dob e, ted'se jen musíme vypo ádat se sehráním a hlavně vytvo ením
základn( sestavy. Během zimní p estávky ukončil hostování náš nejlepší st elec
podzimu Michal Horoščák, Ker1i na pril roku posílil Doubí. Ale i my se snaŽíme
posilovat kádr, p išel Jakub Procházka z Jabloneckého B-t mu a Martin Holub z
old ichova. Ještě se budeme snaŽit posílit utok' a tak budeme stále usilovat o
sluŽby Jakuba Kouby, kter nenízrovna spokojen s jeho pŮsobením v Hejnicích.

MuŽstvo dorostu také během zimní p ípravy absolvuje zimníturnaj na umělé trávě
v Hrádku nad Nisou'

Většinu z Vás bude určitě zajímat, jak jsme na tom s budováním nového areálu.
Potěším Vás, protoŽe finance jsou na dobré cestě a dokud v nejbliŽŠí době
nezabloudí, tak očekáváme, Že s prvnímijarnímidny bezmrazu kopneme do země a
začneme budovat nov1i sportovní areál'

Jarní část sezony ale stále odehrajeme na stadionu v sousedním Mníšku a tak
Vás všechny srdečně zveme, abyste nás p išli podpo it v prvním domácím zápase2'
4.2011 od 16:30 na stadionu ve Mníšku' kde hostíme Slovan Fryidlant.
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Zpráva z vyroční členské schuze
Mysliveckého sdružení Ml nice

konané dne 12,3.2011
Dovolte mi, abych Vás jménem celého v;iboru seznámil s uplynul m rokem a s

plánem práce a ukoly naší organizace pro nadcházející mysliveck1i rok.
Uplynul rok byl pro nás myslivce i pro zvě , o kterou se staráme, dost náročn17m

rokem a to predevším s ohledem na lo ské povodně a poměrně dlouhou studenou
zimu plnou sněhu. To.mělo a má vellqi vliv na podsiatně větší rihyn srnčí a drobné
zvě e. Další Úbytek mají na svědomí komunikace a volně pobíhající psi.

To pro nás myslivce znamená dlouhodobou péči o zvě a její krmení v době
zimního strádání a nemalé náklady na zajištění a rozvoz krmiva. Proto je velmi
nep íjemné, kdyŽ nás kontaktuje policie a upozor uje nás ažádá o rjklid sraŽené
nebo uhynulé zvě e.

odměnou myslivc za starost o zvě je velmi zodpovědn17 prriběrn lov spárkaté
zvé e a divoh1ich prasat. BohuŽel s Úhynem zvě e v zimním období je i tato odměna
velmi sporadická a tím se začíná myslivost čím dál více dostávat do pozice, kdy co si
vychováme p ijde nazmar bez jakéhokoliv užitku.

Povinncstí každého z nás bylo a je tlumení Škodné zvě e, které je stále více než
dost. Změnila se ijejí struktura v rozšffení jezevce' m valovce a lišky. Drobnou zvě
nám likvidují nejen jiŽ uvedení dravci, ale i jiní hojně rozšíení a p itom hájení pernatí
dravci jako jest áby' krkavci, straky, sojky a jiní. BohuŽel p emnožen stav těchto
ope encri nikdo nevnímá a ani si neuvědomuje, jaky dopad na stav drobného a
zpěvného ptactva to bude mít v p íštích letech. JiŽ dnes je r1bytek drobné pernaté
zvě e a zpěvného ptactvavelice markantnía jistě jste si toho jiŽvšimli i vy.

Vlastním odchovem a Vypouštěním drobné baŽantízvě e do volné p írody se nám
da í ud rŽet její min imální stav ve volné p írodě'

l p es problémy s malou v měrou naší honitby jsme se nevzdali umělého odchovu
baŽanta a kachny. Díky panu J. Svobodovi se nám poda ilo zezakoupenych ku at
Úspěšně vychovat dospělé bažanty a kachny a vypustit je. Jen málokomu se poda í
iakov tispěch.

o kachny, které jsme vypustili na rybník Makohy ák jsme málem díky povodním
prišli. Došlo k opětovnému protržení námi opravené hráze. Pro záchranu kachen
jsme museli okamžitě provést alespo provizorní opravu tak, aby byla zachována
hladina na rybníku a tím zajištěna ochrana a základnípodmínky pro setrvání kachen
na rybníku. Zatyio práce m Žeme poděkovat p edevším našemu hospodá i panu
H ru škov i, kter11i strávi l pÍi záchr ané a krmen í kach en nemá lo hod i n a práce 

"

oU a jeho zastupitelstvo v čele se starostou obce panem MÚllerem se aktivně
zapojilo do moŽnosti obnovy tohoto vodního díla a snaŽí se zajistit prost edky z
Íond EU. obecnízastupitelstvo nám bezriplatně poskytlo d evo z obecního lesa na
opravu posed , za coŽ bychom chtěli také poděkovat.

V uplynulé sezoně jsme také všichni co lovíme byli velmi mile p ekvapeni
podstatně větším počtem odloven ch'divokr1ich prasat. Ta kvŮli velké migraci za
potravou a díky našemu celoročnímu p ikrmování, našla potravu u nás a tím bylo i

Více pobytov}ich dnívhodn ch pro jejíodlov.
Jinde, kde se intenzivně zemědělsky hospoda í' coŽ u nás není se nemusí tato
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zvě p ikrmovat, ale naopak pole se musíchránit p ed pleněním divok mi prasaty'
obhospoda en1ich ploch u nás stále ub1ivá. Proto jsme, jako jiŽ p edchozí roky z ídili

dvě myslÍvecká políčka na pťtdě ve vlastnictví pana PodrouŽka, kterému bychom tímto
chtěli poděkovat a zárove ho poŽádat o poskytnutí těchto ploch i pro letošní rok. Na
políčka se zasela kuku ice s podsevem směsice ovsa, bobu, slunečnice a ho čice a bylo
jednoznačně zejmé, Že se minimalizovala migrace zvě e p es komunikaci na Fryidlant.
BohuŽel se nám v lo ském roce nepoda ilo na obdělánía z ízení políček zajistit dotace z
Krajského adu. Tyto peníze nám bohuŽel dost chybí' Za pomoc p i obdělání těchto
pozemkŮ je t eba poděkovat panu Uzlovi a Zítkovi.

Naše mysliveckésdruŽenívynakládá poměrněvelkéčástky, nazajiŠtěnÍkrmivaa jeho
dopravu do krmn17ch za ízení. V lo ské sezoně bylo jako kaŽd rok povinností kaŽdého
člena dodat 2q kvalitního sena nebo to kompenzovat Íinančnínáhradou.
Část krmiva, pšenici, kuku ici, krmnou mrkev a epu, jsme dovezli z Úmyslovic, kde nám
ho zajistil a dotoval náš kamarád J' Šimon a někte í členové tamního MS, se kteryimi
máme velmi-v elé vztahy. Dopravu a s tím spojené práce zajišťoval zap jčením
nákladního auta pan Čermák a osádky vozu pan H ruška, Svoboda a pan Čanda.

Jako kaŽd1i rok proběhly i vloni v měnné akce a pozvánky na společné akce, jako jsou
hony, posledníleč nebo mysliveck ples' ltady je na místě velké poděkování.

V zajištění krmiva, p ípadně zemědělské techniky nám jako každ1i rok velice pomohli
místní hospoda ící rolníci pan PodrouŽek, pan Pelc a pan Uzel a my naopak musíme
napl ovat jejich poŽadavky na ochranu kultur oset ch plodin na jejich pozemcích.

Jedním z hlavních tlkolti pro naŠi členskou základnu, kterou jsme nesplnili bylo
obnovení vnější Íasády objektu. Tento Úkol byl s ohledem na povodně nesplniteln1Í a
protojet eba hoznovu zahrnou do plánu na letoŠnírok.

Co se poved|o, je obnova a nátěr podlahy' čehoŽ jste si určitě všichni všimli. Velkého
podílu práce natomto kolu se zhostil pan Chejn a další'

Proběhla dlouhodobáspolupráce s poskytováním našímyslivnyna akce po ádané oÚ
a jednotli\^imi sloŽkami činn mi v naší obci. Tato spolupráce je potvrzena i smlouvou o
bezÚplatném pronájmu pro po ádání těchto akcí. l bez této smlouvy by bylo naší
povinností pomoci lidem postiŽen m povodní a lidem pomáhajícím p i odstra ování
dŮsledk po povodni. Naše chalupa byla, jak se íká polním lazaretem, kuchynía hlavně
zázemím po celou nezbytně nutnou dobu pro všechny pot ebné.

Jednou z těch p ljemnějších věcí bylo listopadové uspo ádání kaŽdoroční poslední
leče v hostinci u Ko ínku pro širokou ve ejnost, členy, pozvané hosty, Sponzory a
kamarády MS a následně v prosinci na naŠí chalupě v Nové Vsi. Hlavním Íinančním
p ínosemahlavními p íjmydonašípok|adny jeziskz poslednílečeatomboly, pronájmu
chalupy a ze sponzorsk ch dar pana Šimona' Prkna, Čandy, Bílka a kamarád z
Dětichova.

Proběhlo několik v měnn17ch akcí ve spolupráci se sousedy myslívci z polsk
Bogatyně. Uspo ádané společenské akce s hudbou a tancem byly velmi dobrou
zábavou azavdaly tak podnět pro další spolupráci a společné akce, jak u nás, tak i v
Polsku. Musím podotknou' Že za toto tispěšné navázání mezinárodní spolupráce
musíme poděkovat panu KněŽourkovi, kter byl jejím iniciátorem. Nejenom
společensk1ich akcí, ale i společn1ich lov se z častnilo několik naŠich myslivcti.

Tento v čet není asi pln1i' p edstavuje vŠak hezk ch pár hodin práce' ale musím
zdŮrazni|,že ne riplně všech. P esto vŠem jménem v boru MS za odvedenou práci a čas
děkuji'

Závěrem bych vyzdvihl zájem občanri Nové Vsi o dění a práci našeho MS' jejich
pomoc p i po ádaní společensk ch akcí a podporu p i obhajobě naší honitby' Zárovel
bych chtěl poŽádat jménem všech myslivcŮ starostu obce o pomoc p i obhajobě našich
honebních pozemk .

Viktor Portele



TK ADVA|TA NoVÁ VEs

Co se děje s lidmi v terapeutické komunitě pro drogově závislé - dále TK, když se
stanou ieiímiklienty?

odpověd' na tuto otázku by měla b t mně samotnému - jako vedoucímu zaízení -
celkem jasná. Ale z reakcíve ejnosti jsem pochopil, Že málokdo si dokáŽe p edstavit, co
takov klient komunity pro drogově závislé vlastně v komunitě dělá. Lidé si většinou
myslí' Že se klient cel1i den nějak poflakuje a kdyŽ uplyne ěas jeho pobytu, tak se vrací _
nejlépe zase k zase k drogám. Jen si tak z peněz da ov1ich poplatník trochu orazía pak
to rozjede nanovo. A je to takové nespecifikovatelné individuum bez svědomí a bez
odpovědnosti za sebe a druhé, s čímŽ uŽ se nevratně rodíjako se jin1i rodí t eba s jednou
ledvinou. Je to opravdu tak? Kdo se mrjže stát klientem komunity a co je cílem jeho
pobytu v komunitě?

P edně - komunitou je označováno společenství lidí, které sv1im risilím, probíhajícím v
nějakém odděleném prostoru dočasně nebo celoŽivotně smě ují ke svobodně
zvolenému cíli.Známe komunity kláŠterní, kde cílem je co největŠí p iblíŽení se k Bohu -
nejvyšŠímu ideálu. Existují komunity Vědcťl, kte í usilují společně o nornj' objev. Nebo
komunity zdravotně handicapovan ch. Ti usilují o co nejsmysluplnějŠí zaazení do
normálníspolečnosti.

Lidé v komunitách Žijí podle vnit ních, všemi členy dobrovolně p ijíman ch a pruŽně se
vyvíjejícÍch pravidel. V rámci těchto pravidel tito lidé denně tvi'dě usilujío dosaŽení svého
cfle. Cílem klientrj nap íklad v TK ADVAITA není nic jiného neŽ riplná a celoŽivotní
abstinence od tvrd ch i měkloich drog.

Napl ování pravidel a programu TK ADVA|TA kontrolují a s klienty spoluproŽívají. Kdo
jsou tito lidé? Jsou to vysokoškolsky vzdělaní a speciálně vyškolení proÍesionálové.
Usilují o navázání normálních lidsk ch vztahrj s klienty tak, aby je mohli co nejričinněji
provázet na jejich trnité cestě k sobě sam m v rámci regulí TK ADVAITA, které i oni, jako
terapeuti, dodrŽujía ctí.

Abstinencesedocilujevnit níosobnostnízměnou. Nedočasn movládnutímsvéchuti
na drogu vrjlí, ale trvalou nevratnou vnit ní změnou sebe samého. Změnou svého
chování, myŠlení, proŽívání. Změnou sv}ich Vlastností, Životních hodnot, vztahováním se
k sobě i k druh m lidem. CoŽe? To jde? Změnit se během pouhého jednoho roku(!) v
tolika směrech a kategoriích? Jde to ztuha, ale jdeto!
nezažívali pocity bezpečí, klidu a lásky, ale stál strach, Úzkost a stavy ohroŽení. Z toho
pak plynuly jejich titěk y a hledání rilevy mimo ,,domor/'. A rjlevu nacházeli už v rané
pubertě právě v drogách a alkoholu.

Experimentovali s drogami, jak to dělala většina jejich vrstevník , ale právě, Že byli ve
sul'ch nitrech ve stálém napětí a v podstatě na rltěku, coŽ si ve 13ti letech určitě
neuvědomovali, tak leva, kterou prost ednictvím drogy
jim navíc uŽ nepináší tilevu, jako d ív, ale naopak těŽké psychotické stavy. Bez léčby -
tedy bez reŽimově ohraničené péče ve chráněném prost edí komunity - ponecháni
uprost ed světa sami sobě - svou závislost vlastní vrjlí nezvládají a umírají.

Jak uŽ bylo v še uvedeno -droga si je podmanila uŽ někdy v pubertě. Tehdy to pro ně
znamena|o jakoby vy ešení nějakého jejich problému. Ten problém zrjstal a léty ještě
nabobtnal a zmohutněl a k němu se navíc p idala závislost jakodalšíbalvan.

Pro léčbu v komunitě se tito lidé rozhodli dobrovolně. Mnohdy z posledních záchvěvrjr
lidskosti a pudu sebezáchovy'

V komunitě procházejí' jakuŽ bylo v1iše naznačeno, strukturovan1im programem, kteryi
sestává z pracovní terapie, skupinolnj'ch sezení a indíviduální terapie. Učí se v sobě
ukotvit normální Životní rytmus - práci' odpočinek. Učí se poznávat své emoce,
Vlastnosti, talenty istinné stránky. Učíse cítit bolest, smutek, beznaděj a neutíkat p ed
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těmito pocity. UčÍ se radovat se z reálného Života. Učí se b1it zodpovědn mi za sebe,
poznávat sv slabiny a silné stránky - p ijímat je, učíse poznávat svou závislost a Žít s nív
míru. Učí se stavět se čelem ke zraněním hluboko v sobě, p ed kteryimi kdysi dávno
instinktivně a v zoufalství utíkali.

ozdravn proces jejich duŠí a těl ohraniěuje' zaštiťuje a spoluproŽívá t1im 11ti lidí. V
t mu je 6 terapeutrlr, kte ízajišťují nep etrŽit1i provoz komunity, editel celé organizace,
vedoucí komunity, sociální pracovnice, hospodá ka a f inanční manaŽerka'

V komunitě se pracu'je i s rodinami klientrj' Jednou za t i měsíce poádáme víkend s
rodinami, během kterého se snaŽíme pomoci klient m a jejich blízk m znovu navázat
drogami a jin mi zásahy narušené rodinné vztahy. Vytvá íme všem z častněn1im
podmínky pro to, aby se mohli podívat na vŠe, co se V minulosti událo s odstupem. Jako
dospělí lidé _ kaŽd1i se svou mírou odpovědnosti a selhání. Pomáháme rodinám hledat
ešení a zkusit k sobě zase najít cestu bez toho, Že by hledaly viníka. Zvlášť pro rodiče je

skupinové setkávánís jin mi -stejně postiŽen mi rodiči - povzbuzující a očistné.
Tak snad jsem Vám poskytl dostatečnou odpověd'na Vaši moŽná vznesenou otázku.

Co ted'? UŽ si dokáŽete lépe p edstavit, co se děje s lidmi V TK ADVAITA? UŽ máte
jasnějŠí a barevnější obraz? Pokud ano, tak ho prosím p edávejte sv m znám17m,
p íbuzn m, p átel m' Ani já, ani vy, ani nikdo jin , nedokáŽeme odhadnout' co nás v
Životě m Že kdy potkat. A je dobré b1it p ipraveni i na boj se závislostí' Je dobré vědět'
kam je moŽné se obrátit a co tam lze nalézt. Nejlépe je zaízení tohoto druhu nikdy
nevyuŽít' ale Život je pln1i záhadazdánlivě nepohnuteln ch pohnutek'
Pokud vás tato problematika zauiala a chcete více inÍormací, podíveite se t eba na naše
webové stránky www.advaitali berec.cz.

Děkujeme.
Petr Kopejska - vedoucí TK ADVA|TA



MATEŘsxÁ Šroln ruovÁ VEs
Letošní zima byla pěkná, děti si uŽily spoustu legrace na kopečku u školky, kam

chodíme bobovat a koulovat se. Naučí se p i této činnosti dávat pozor na druhé,
pomáhat mladŠím kamarád m. Je pěkné dÍvat se, jakvellqi p edškoláksám od sebe
vezme malého ksobě na bob a povozího.

Celou zimu chodíme krmit zví átka ke krmelci. Také dáváme krmení ptáčkrim na
okno ido krmítka na zahradě. Často je potom pozorujeme, jak p ilétajía zobou.

V noru jsme navštívili Naivní divadlo v Liberci, viděli jsme dvě pohádky - Jak
chodilKuba za Markytou aT i p adleny

P ipravujeme se na maškarní bál, na kteni se všechny děti moc těší. Vyrábíme
kloboučky, kouzelné hr}lky, škrabošky i loutky klaunr]. Již ráno pricházejí do
mate ské školky víly, princezny, antrálka a další pohádkové bytosti. Celou školkou
zní hudba' všichni tancujeme a oslavujeme, potom jdeme do školy a pokračujeme
společně se školáky v našítělocvičně.
Nechybí ani r zné soutěŽe, hry s nafukovacími míčky a samoz ejmě i sladká
odměna pro všechny masky.

Jako kaŽdoročně p ivrtáme jaro vynášením Moreny. Těnto slovansk zvyk se
prováděi krátce p ed Velikonocemi' o tzv. smftné neděli, proto se mu začalo íkat
,'Vynášenísmrti".

Morenu si vyrobíme ze slámy a z had íkrj' ozdobíme ji stuhami a náhrdelníkem z
prázdn ch šnečích ulit. Figurka smr1i bude nesena na d evěné tyči. Prrjvod vyjde z
mate ské Ško|y a bude pokračovat směrem k ece Je ici, kde bude Morena vhozena
do eky za doprovodu písně ,,P išlo jaro do vsi".
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NoVlNKY zE šroly
Zajímavosti z děníve škole

VáŽení čtená i zpravodaje, dovolte mi, abych Vás informoval o proběhl ch či
chystan ch událostech z naŠíškoly.

Myslím si, Že se všichni těšíme na blíŽícÍse jaro. Počasítomu jiŽ napovíďá' panízimase
s námi pomalu' ale jistě loučí. Pravdou je, rána jsou studená, musíme se teple obléci, vzít
si rukavice a čepice. odpoledne jsou však zcela jarní a vybízí k odpočinku, procházce,
sportu či ,,nabíjenísi baterií" p i pobytu na sluníčku'

S ustupujícízimou a p íchodem jara se dokončují a dolad'ují p ípravy na blíŽícíse v lety,
exkurze,projektov den,tématickéV lety,zábavnéči vzdělávacíakce.Vplánujichmáme
několik a dle mého názoru budou Vítanou změnou a vŠemi jsou touŽebně očekávány.
Hlavně dětmi' Co si budeme namlouvat, kaŽd, rád vzpomíná na školnír4ilet, exkurzy do
muzea či do Zoo a ne jak se učil čeŠtinu nebo matiku.

Z plánovan1ich akcí bych zmínil návštěvy dopravního h iŠtě a tím spojenou v17uku
plavaní v bazénu. Bezpečn1i pohyb dětlV silničním provozu je s blíŽícím se jarem a
létem nezbytností' To samé platí o pobytu u vody' Dále bych zmínil školnív17let, exkurze v
ekoÍarmě v Mníšku či dětsk1i den.

Některé chystané akce se pomalu staly tradicí. Zde bych chtěl zmínit dětsk den, kteni
se jiŽ po několikáté a s velk1im rispěchem bude po ádat ve spolupráci s terapeutickou
komunítou Advaita. Chtěl bych poděkovat, jak terapeutťrm, tak klientrjrm, kte í se
pravidelně Účastní a pomáhají p i realizaci.

Skola i Školka se také rlčastní i akcí po ádan ch obcí. Někte í z Vás byli p ítomni a jiŽ
viděli několik naŠich vystoupení pro seniory či vítání nov ch občánk . Dle mého názoru
Se p edstavení dětem velice povedla a potěšily své blízké či p íbuzné. V této tradici
budeme pokračovat i v budoucnu.

Na podrobnosti o těchto událostech si však budete muset počkat ď na následující
vydání zpravodaje.

Z již probéhlljch událostí bych Vás chtěl informovat o maškarním bálu. Jako jiŽ
tradičně je maŠkarníbál společnou událostí' Proč společnou? ProtoŽe se ho rjčastnícelá
Škola i Školka' Děti si VyrobÍ či koupí nějakou masku a pak se s ní ukazují p ed ostatními'
Musím pochválit děti i rodiče, jak se pěkně p ipravili masky a hlavně masku měl kaŽdyi a
kaŽdyí si uŽil maškarní bál a zábavu s ním spojenou.
Abychom se rozvíjeli í po kulturní stránce i tento rok jsme několikrát navštívili Naivní
divadlo. Nejprve to byly naši nejmenŠí a pak ti nejstarší školáci. Ti měli tu v17hodu, Že ten
den byly ještě na r:rmělé horolezecké stěně ,,Šutr". Zde si vyzkoušeli základy lezenína
skalách a hlavně naučit se bojovat se strachem. Byl jsem velice p ekvapen, kdyŽ někte í
ho p emohli a nebáli se v šek avylezli aŽ na vrchol. ono nahoru to jde, daleko horší je
dostatsedolu'slotoapat íjimpochvala.Nenítojednoduchétuhlebitvuvybo|ovat!

Neméně dŮleŽitou částí chodu zaízení je také starost o budovu a zahradu Školy a
školky. Zde bych chtěl poděkovat jak zastupitel m obce, tak jejich zaměstnancŮm, kte í
nám pomáha|í p i realizaci rŮzn ch druh prací či riprav' Bez jejich pomoci by nebylo
možné anládnout veškerou činnost. Pro VaŠi informaci je v plánu celková riprava okolí
Školy a vybudování velmi pěkné zahlady a vícerjčelového sportovního h iště. Plán je
celá ada a nápad jeŠtě více. Nerad bych vŠak zaplnil zpravodajjen povídáním o škole,
dětech a zajímavostí. Musím nechat místo ipro ostatníčlánky. Tímto sesVámi loučím.
Chtěl bych Vám pop át klidnéapohodové jarnídny.

S pozdravem se loučí Mgr. JanuŠ Filip



Z HISTORIE

Spolková činnost v Nové Vsi
AŽ do zrušení poddanství byly jakékoli spolky zakázány. Vrchnost se domnívala, Že by

spolky vyvíjely činnost proti ní' Jedinou v jimkou byla r zná náboŽenská společenství,

jejíŽ aktivity se nezdály b t nebezpečné.

Jedním z nejstarŠích spolk v našíobci byl spolek Válečn1Ích veteránu.

Vznikl 20. června 1857, jeho hlavní náplnÍ bylo pěsiování p átelsk1ich vztahrj mezi

b1ival mi vojáky a ričastníky r zn ch bitev.

o rok později, v roce 1 868, byl zaloŽen spolek zvan německy Saatgángerverein.

V p ekladu to znamená' že udrŽoval prastani zvyk vy1íŽdět na ja e po polních cestách a

snaŽiii se r znymi rituály zajistit toho roku bohatou Úrodu obilí. Byl to Vlastně zvyk z

dávn ch pohansk ch dob.

V roce 1878 bylo obecní zastupitelstvo pověi'eno kolem zaloŽit Školní (chudins$;i)

spolek.

Jeho hlavní cíl spočíval v obstaráváníŠkolních pot eb žákŮmz chud1ich rodin, zajišťoval

jim V polednÍ p estávce polévku, p ipravoval kaŽdoročně vánoční nadílku a organizoval

r zné školni slavnosti. Po1. světové válce činnost tohoto spolku ustala. To ale

neznamená, Že by se počet ŽákŮ z chud ch rodin náhle zmenšil, pouze zmizel zájem

tuto zásl uŽnou činnost organizovat'

od roku 1887 začal vyvíjet svou činnost NěmeclqÍ tělov1ichovn spolek. Cvičilo se v

sálech několika hostincŮ, teprve od roku 1907 mohlicvičenci pouŽívat školnítělocvičnu.

Spolek postavil na vlastní náklady p rstavbu, která teprve po 25 letech p ipadla škole.
od roku 'l920 Získal tělov1ichovn1i spolek tzv. letní tělocvičnu (h iště)'Teprue od této
doby se cvičílo podle druŽstev ( muŽi, Ženy, mládeŽ) pod odborn m vedením.

Roku 1BB8 byl v Nové Vsi zaloŽen spolek, kteni byl vlastně pobočkou všeobecné

nemocenské pojišťovny v Liberci. Cílem bylo zajištění rodin dělníkťt v p ípadě

nemoci.
Členové tohoto spolku zaloŽili v roce 1B90 čtená sk1i spolek, v roce 1B92 konzum-
ní druŽstvo a roku 1895 vznikl Spolek textilních dělník '
Později byl založen také Dělnick1i pěveck , tělovr/chovn a sportovní oddíl'
V íjnu 1891 vznikla v obci skupina zemědělského a lesnického okresního spolku.
V roce 1B92, v době kdy se rozší il jako dopravní prost edek, kolo, byl zaloŽen cy-
klistic$i spolek. Hlavní náplníjeho činnosti bylo po ádáníspolečn ch v1ilet do okolí
s Vlasteneck m zamě ením' Později zde byly pokusy o krasojízdu, která se Stala teh-
dy u ve ejnosti oblíbenou.
V roce 1910 započal svou činnost místní Skolní spoIek, později nazvany Kulturní
svaz.

Po vzniku Čsn jerro činnost ustala. V prriběhu 1. světové války byla činnost většiny

spolktit dočasně p erušena.
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Mašlcarní ples ve šlcolce.
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Ms - lcrmení zvíÍátel.< u lcrmelce.
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